
 

 

Informacja o spotkaniu z Ministrą Przemysłu Panią Profesor 

Marzeną Czarnecką. 

W dniu 23 lutego br. wspólnie z przedstawicielami  Zarządu Głównego Zrzeszenia 

Związków Zawodowych Energetyków kol. Mariuszem Kamińskim, Dariuszem 

Sadurskim oraz Jackiem Ciszewskim uczestniczyłem  w spotkaniu z Panią Ministrą 

Przemysłu Profesor Marzeną Czarnecką. 

Spotkanie dotyczyło Transformacji Energetycznej w sektorze Wytwórczym Energetyki we 

wszystkich Grupach Energetycznych. 

Pani Ministra prof. M. Czarnecka przekazała nam zarys struktury i podział kompetencyjny w 

zakresie  nadzoru właścicielskiego, oraz prac legislacyjnych dotyczących ustaw związanych z 

energetyką - co stanowi dla nas istotną informację co do właściwej dla nas strony dla  

działalności związkowej w sektorze energetyki, a więc z kim mamy rozmawiać o naszych 

problemach.  

Dowiedzieliśmy się, że to co można wyczytać w artykułach prasowych i wypowiedziach 

niektórych polityków się potwierdza, że NABE nie będzie i obecnie trwają prace w zakresie 

analiz i planowanych zmian - co w zamian. Prawdopodobnie więcej będzie wiadomo w II 

półroczu br. 

Prace mają na celu wypracowanie takiego modelu, aby Elektrownie Węglowe płynie zostały 

zastąpione przez atom (ale nie koniecznie musiały być konsolidowane) i uzyskały wsparcie 

po wycofaniu rynku mocy. 

Widać świadomość, że źródła OZE i brak magazynów energii, oraz niestabilność źródeł 

odnawialnych nie zapewni nam Bezpieczeństwa Energetycznego, a źródła węglowe muszą 

być w jakiś sposób dotowane. 

Widać już jednoznacznie, że dużo pracy przed nami, chociażby z uwagi na fakt 

nieobowiązywania zawartej 22 grudnia 2022 r. umowy społecznej NABE w zakresie 

najistotniejszych dla zabezpieczenia praw pracowniczych i związkowych postanowień 

umowy, które obowiązywałyby dopiero z dniem wejścia podmiotowo określonych w umowie 

pracodawców do GK NABE. Obowiązują wyłącznie postanowienia Rozdziałów VII, VIII, 

IX, X, XIII  i XIV umowy i czeka nas duże wyzwanie co do zakresu nieobowiązujących 

postanowień umowy w zakresie praw najistotniejszych dla pracowników.                

Co do Urlopu Energetycznego implikowanego z mocy przyjętej ustawy, to nie ma 

rozporządzenia jako aktu wykonawczego i prace nad nim powinny być kontynuowane. 



 
Pani Ministra przekazała nam informację o zamiarze zaanonsowaniu nas w Ministerstwie 

Aktywów Państwowych i wsparciu z jej strony naszych działań dla przedstawionego jej celu 

prowadzonych przez nas czynności w procesie transformacji energetyki.                       

Ustaliliśmy też wspólnie miesięczny cykl spotkań w przedmiotowo wskazanym procesie. 

       Przewodniczący Sekcji EL i EC ZZZE 
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